
J E G Y Z Ő K Ö N Y V 
 
 
Készült: Szuhakálló Községi Önkormányzat Képviselő-testületének 2012. április 2-án, 
17:00 órai kezdettel megtartott közmeghallgatásáról. 
 
Az ülés helye:  Gárdonyi Géza Tagiskola tornaterme 

                       Szuhakálló, Bajcsy-Zsilinszky u.47. 
 
Jelen vannak:   5 képviselő-testületi tag: 
 

Dávid  István    polgármester 
Mertusné Varga Katalin  alpolgármester 
Dr. Herczegné Ruszkai Edit képviselő 
Kiss  András  képviselő 
Suga  László             képviselő 
 

Távolmaradt: 
 

Csorba  Tibor   képviselő 
Dobosné Dr. Bezsilla Anna képviselő 

 
 
Tanácskozási joggal jelenlévő meghívottak: 
  

- az ülés egész tartamára: 
  
     Dr. Herczeg    Tibor  jegyző, címzetes főjegyző 
 

- - jegyzőkönyvvezető: 
  

   Pollákné Nagy Beáta  ügykezelő 
 

Lakosság részéről megjelent:   10 fő 
 

 
Dávid István polgármester  köszöntötte a képviselő-testület tagjait, és a 
lakosság részéről megjelenteket. Megállapította, hogy a képviselő-testület 5 tagja jelen 
van, a képviselő-testület határozatképes. 
Elmondta, hogy sajnálatosnak tartja, hogy a lakosság részéről szerény az érdeklődés. A 
megjelentek számára tekintettel, a meghívóban előre meghirdetett napirendek helyett, 
javasolta, hogy elsősorban a közmeghallgatáson résztvevők fogalmazzák meg 
kérdéseiket, észrevételeiket z önkormányzat működésével kapcsolatban. 
A képviselő-testület a javaslattal egyetértett és a közmeghallgatás napirendjét 
egyhangú (5 igen) szavazattal az alábbiak szerint határozta meg: 
 
N A P I R E N D  : 
  

Tárgy Előterjesztő 

1. Lakossági indítványok, javaslatok, kérdések, észrevételek  
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I .  N A P I R E N D  T Á R G Y A L Á S A  
 
 
Dávid István polgármester tájékoztatta a közmeghallgatáson résztvevő Bukovenszki 
Józsefné, Szabadság úti lakost, hogy a gólyafészek áthelyezés ügyében beszélt az 
illetékessel, a Nemzeti Park Igazgatóságáról. A holnapi nap folyamán új oszlopot 
állítanak fel a fészeknek. Tájékoztatásképpen elmondta, hogy egy gólyafészek 
átköltöztetése kb. 200 E Ft-ba kerül.  
Bukovenszki Józsefné  Szuhakálló Szabadság út 10. sz. alatti lakos hozzászólásában 
elmondta, hogy addig kellett volna intézkedni, amíg a gólyák nem jöttek vissza a faluba, 
gólyapelenkát kellett volna a meglévő fészek alá felszerelni, ennek a költségeihez akár ő 
is hozzájárult volna. Nagyon sajnálja a gólyapárt, melyek már évek óta visszajönnek a 
faluba és most nem találták a fészküket. 
Elmondta, hogy tudja, hogy sok a gond a gólyapárral azoknak, akiknek az udvarán van a 
fészek, viszont ugyanolyan gond van az elszaporodott patkányokkal is, a gólya viszont 
hasznos állat. Megérti Gloncziék problémáját is, de másképp kellene a dolgokhoz 
hozzáállniuk. Az emberek nem tudnak létezni állat nélkül és az állatok sem tudnak 
létezni emberek nélkül. 
Megköszönte Dobosné Dr. Bezsilla Annának a lehetőséget, hogy az udvarukon a 
gólyafészek áttelepítéséhez szükséges oszlop felállításra kerülhet. 
Spicze Józsefné  Szuhakálló Petőfi út. 21. sz. alatti lakos hozzászólásában elmondta, 
hogy megkapták a levelet jegyző úrtól, amiben az állt, hogy ingatlanaikat a lakosok 
tartsák rendben, a patkányok elszaporodása végett. Néhány háztartás eleget is tesz 
ennek, de ez nem elég. Kazincbarcikán van olyan lehetőség, hogy az önkormányzat 
központilag oldja meg ezt a gondot, megrendeli a rágcsálóirtást. Kérdezte, hogy nem 
lehetne-e ezt Szuhakállóban is megoldani. 
Dávid István polgármester  válaszában elmondta, hogy a költségvetésben erre 
fedezet nincs, ha erre fedezetet biztosítana az önkormányzat, akkor egyéb 
szolgáltatásokat nem tudna ingyenesen biztosítani. Pl. előfordulhatna, hogy 
szemétszállítási díjat kellene a lakosoknak fizetni. Központilag ezt megoldani nem lehet, 
meg kell próbálni minden ingatlanon rendet tartani, ez a lakosság közös ügye, 
valamennyi ingatlantulajdonos kötelezettsége. 
Bukovenszki Józsefné  elmondta, hogy szomorú, hogy ilyen kevesen vannak jelen a 
közmeghallgatáson, így biztosan nincs senkinek semmi problémája. Kérdezte, hogy a 
járdaépítés mikor kezdődik, és mikor fejeződik be és mennyi önrészt kell biztosítania a 
beruházáshoz az önkormányzatnak. 
Dávid István polgármester  a kérdésre válaszolva elmondta, hogy tavaly 
tájékoztatta a lakosságot, hogy a beruházás szervezése elkezdődött. Ennek keretein 
belül a terv felülvizsgálatra és engedélyeztetésre került. Volt terve az önkormányzatnak, 
de engedély nélkül. Mivel nem önkormányzati tulajdonú a terület, munkát nem 
végeztethettek rajta. A Bajcsy-Zsilinszky út állami tulajdonban van. Elindították a 
terület megosztási eljárást, mely alapja lehet a járda nyomvonala alatti ingatlanrész 
önkormányzati tulajdonba kerülésének. Ezen a helyzeten változtatott egy 2011. évi 
törvénymódosítás. Nem szükséges önkormányzati tulajdonlás ahhoz, hogy a beruházás 
pályázható és megvalósítható legyen. 
A pályázat benyújtásra került az idén februárban. Azonban 1,2 Mrd forintos pályázati 
keretre, mintegy 15 Mrd támogatási igény érkezett.  A pályázatírók tájékoztatása 
szerint, az önkormányzat nincs olyan helyzetben, hogy ezt a pályázatot megnyerje. 
Döntés még nem született, de valószínű, hogy nem lesz nyertes ez a pályázat.  
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Az idén indult Startmunka projektben 89 ember dolgozik összesen a településen. A közút 
projektben tervezésre került a Dózsa Gy. úti járda felújítása, melyet díszburkolattal 
fognak ellátni. A Belügyminisztérium azt közölte, hogy a Startmunka Program 3 éves 
lesz, mely ha valóban így lesz, akkor a meglévő egy engedélyes terv alapján a Bajcsy-
Zsilinszky úti járda építése, illetve az Állomás út felújítása is bekerülhet a 2013. évi 
közutas projektbe. 
Bukovenszki Józsefné kérdezte, hogy a Simon-féle udvaron található épület milyen 
célt fog szolgálni és a szennyvíz-hálózat kiépítésével kapcsolatban milyen fejlemények 
vannak. 
Dávid István polgármester  válaszában elmondta, hogy a Simon-udvar 
megvásárlására a Startmunka program miatt volt nagy szükség; hiszen a műhely 
nagyon kicsi, 89 ember nem fér el, itt írják alá a dolgozók a jelenléti íveket, itt kerülnek 
tárolásra az eszközök, gépek, anyagok, itt zajlanak az előkészítési munkálatok is. A 
Belügyminisztériumhoz beadásra fog kerülni egy pályázat, ami az önkormányzat 
tulajdonában lévő ingatlanok felújítását támogatja, melyhez a tervezői költségvetés már 
elkészült. A pályázat támogatása esetén az épület teljes felújítása megvalósulhat. Az 
ingatlan a  mezőgazdasági projektben a konyhakerti műveléshez is területet biztosít. 
A szennyvízcsatorna hálózat megvalósításával kapcsolatban elmondta, hogy sajnos a 
törvények változnak hétről-hétre. A beruházáshoz szükséges pályázat elkészítésének 
folyamata elindult, a tervezők aktualizálták a meglévő dokumentációkat. 2010-ben a 
közmeghallgatáson arról tájékoztatta a lakosságot, hogy a beruházás megvalósítására 
egyetlen lehetőség, a kazincbarcikai agglomerációhoz való csatlakozás és egy 
agglomerációs közös pályázat benyújtása. Az ÉRV Zrt. vezérigazgatójával többször 
beszélt erről a kérdésről, aki támogatta is ezt a törekvést. A Barcika Vízmű azonban nem 
adta meg a hozzájáruló nyilatkozatát ahhoz, hogy az agglomerációs csatlakozást el 
tudják indítani. Szuhakálló és Vadna községek csatlakozása lenne a cél.  
Spicze Józsefné  hozzászólásában elmondta, hogy Csipke bácsiék előtt, az eperfa 
alatt, a járdán elmenni életveszélyes a lehulló eprek miatt az érési szezonban. Kérdezte, 
hogy a fa legallyazását nem-e lehetne megoldani. 
Dávid István polgármester válaszában elmondta, hogy már a nagyobb gallyakat 
levágták, de beszél a tulajdonossal. 
Dr. Herczeg Tibor jegyző  elmondta, hogy az eperérés időpontjában az úttest 
másik oldalán lévő járdát is igénybe lehet venni. 
Spicze Józsefné  elmondta, hogy a másik oldalon, amikor a szemétszállítás zajlik, 
akkor pedig a kukáktól nem lehet a járdán elmenni. Felvetette továbbá, hogy 
Takarékszövetkezet mellett lévő buszmegállóban, esős időszakban a nagy sárban kell 
közlekedni, mivel ott is járdát kellene építeni, vagy legalább két sor járdalapot kellene 
elhelyezni ezen a területen. A járda programba bele lehetne ezt is szorítani. 
Dávid István polgármester  elmondta, hogy a járdaépítést terveztetni kell, s 
ráadásul a terület nem önkormányzati tulajdonú. A törvény adta lehetőségeken, az 
önkormányzat anyagi forrásain belül kell gondolkodni. 2013-től nullás költségvetést kell 
az önkormányzatoknak készíteni. A hitelfelvételeket is megszigorították nem engedik, 
hogy az önkormányzatok különböző hiteleket vegyenek fel. 
Dr. Herczeg Tibor jegyző  elmondta, hogy az önkormányzat a lehetőségeinél 
fogva túl sokat nem tudott ezekre a járdákra költeni. Amit  20-22 év alatt nem tudott az 
önkormányzat megépíteni, azt senki ne várja el, hogy egy év alatt megtörténjen, 
megépüljön 4-5.000 m járda. A Kossuth úton nincs járda, terveztetni kell, a Bajcsy-Zs. út 
terveztetése 1,5-2 M forintba került és még járda nem épült. Túl sok pályázati 
lehetőségre, sikerre 2013-tól számítani nem lehet. A polgármester úr elmondta, hogy a 



 4 

Startmunka program keretei között 2013-14-ben – ha lesz rá lehetőség - megépítik a 
járdaszakaszokat. 
Matisz Józsefné  Szuhakálló Kossuth út 11. sz. alatti lakos elmondta, hogy a 
szelektív hulladékgyűjtőkből a gyerekek kiszedik a műanyagflakonokat és azzal 
tüzelnek a háztartásokban, ami nagyon káros. 
Dávid István polgármester  elmondta, hogy egyidőben a polgárőrség megpróbálta 
ezeket a dolgokat kezelni, azt azonban látni kell, hogy akiknek nincs pénze tüzelőre az 
műanyaggal tüzel. 
Tóth Zoltán   Szuhakálló Petőfi út 20. sz. alatti lakos az ÉHG Zrt. teherautóival 
kapcsolatban elmondta, hogy a behajtási tilalom ellenére, azok továbbra is járnak a 
Petőfi úton, s nemcsak szemétszállítási napokon. Elmondta továbbá, hogy egy-egy 
vasárnapi mise, vagy nagyobb ünnep alkalmával, a templomba járók a Petőfi út mindkét 
oldalán parkolnak – ezáltal szinte lehetetlenné teszik a gépjármű forgalmat - pedig a 
templom alatt ott található az erre a célra létesített parkoló. Javasolta, hogy valahogy fel 
kellene hívni a templomba járók figyelmét erre. 
Dávid István polgármester  elmondta, hogy a Sajókazai Rendőrőrs figyelmét 
felhívták, hogy gyakrabban ellenőrizzék a Petőfi úti forgalmat. Esperes úrnak jelezni 
fogja a parkolás problémáját. 
Tóth Edina  Szuhakálló, Hársfa 3. sz. alatti lakos elmondta, hogy a Hársfa út fél 
oldalán az árok le van égve, a csapot lekötötték így a tűz ellen nem tudnak védekezni. 
Dávid István polgármester  elmondta, hogy az égetéssel nem tudnak mit kezdeni. 
A közkifolyókat azért szereltették le, mert olyan helyeken is volt közkút, ahol az 
ingatlanokon be van vezetve a víz. A közkutak díját, azok fogyasztását az önkormányzat 
fizeti, volt olyan közkút, ahol 80 E Ft volt a vízdíj, és a környezetében minden lakás 
rendelkezett ivóvízzel 
Spicze Józsefné kérdezte, hogy a talajterhelési díj mitől függ.  
Dr. Herczeg Tibor jegyző  elmondta, hogy a talajterhelési díjat, csak ott kell 
fizetni, ahol kiépül a szennyvízrendszer, és annak a háztartásnak, aki nem csatlakozik 
rá, pedig az objektív műszaki feltételek azt lehetővé teszik. Szuhakállóban jelenleg 
talajterhelési díjat nem kell fizetnie senkinek. 
Üveges Gergely  Szuhakálló Bajcsy-Zsilinszky út 31.sz. alatti lakos hozzászólásában 
elmondta, hogy nem szeretne senkit támadni, megsérteni. Megköszönte Szuhakálló 
közbiztonsága érdekében a polgárőrség ténykedését. Elmondta, hogy munkahelyi 
elfoglaltsága miatt, nem tud részt venni a polgárőrség működésében, de a velük szemben 
lévő játszóteret folyamatosan figyeli. Elmondta, hogy jónak tartotta, hogy az orvosi 
rendelőben az orvos délutáni rendelést is tartott, sajnálatos hogy az érdeklődés 
hiányában megszűnt. Elnézést kért, hogy nem volt beteg és nem tudott a délutáni 
rendelésen megjelenni. A szennyvízhálózattal kapcsolatban kérdezte, hogy a tervezési 
díjak eddig milyen összeget emésztettek fel, és az elkészült terveket kell-e majd újra 
terveztetni. Megjegyezte, hogy szennyvízhálózata még nincs a falunak, de van Dávid-
udvar.  
Kérdezte, hogy az iskola szennyvíztárolójából el szokták-e szállítani a szennyvizet, vagy 
az a Szabadság úton lakókra folyik. Mért-e az ÁNTSZ itt valaha talajterhelést, bár 
annak az eredményeit is úgy alakíthatják, hogy jó legyen. 
Dávid István polgármester  elmondta, hogy nem érti a személyeskedő 
megjegyzést. Először is a Dávid Bevásárló-udvar nem Szuhakállóban van, hanem 
Múcsonyban, másodszor az már polgármesterré választása előtt elkészült, harmadrészt 
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meg senkinek semmi köze nincs ahhoz a céghez, ami 17 éve működik, melynek 
vezetéséről egyébként épp a polgármesterré választása miatt le is mondott. 
Elmondta, hogy a szennyvízhálózat tervdokumentációjáért tervezési díjat most sem és 
tudomása szerint régebben sem kellett fizetni. A pályázat előkészítése során, olyan 
megállapodás jött létre a tervező céggel, hogy csak a nyertes projektben számolja el a 
költségeit. 
Az óvodából és az iskolából is rendszeresen szállítják a szennyvizet. A számlákat az 
intézményi költségvetésből fizetik, azokat kazincbarcikai intézményeknél meg lehet 
nézni. Elmondta, hogy a jól megkötött intézményfenntartó társulásoknak köszönheti az 
önkormányzat, hogy még egyáltalán működik, létezik. 
A háziorvosnál ő kezdeményezte a délutáni rendelést, mivel azt többen is kérték 
munkahelyi elfoglaltságra hivatkozva. Két hónap alatt, két fő vette igénybe a délutáni 
rendelést, ezért döntött a háziorvos annak megszüntetése mellett.  Ebből az derült ki, 
hogy kevesen járnak dolgozni, aki dolgozik, az pedig nem beteg. 
Spicze Józsefné  hozzászólásában elmondta, hogy abban az időszakban lehet súlyos 
probléma, amikor a rendelés már befejeződik, de az ügyelet még nem kezdődik meg. 
Betegként mentőt hívni is eléggé körülményes. 
Dr. Herczeg Tibor jegyző elmondta, hogy erre az időszakra készenlétet kell 
biztosítania a háziorvosnak. Doktor úr úgy oldja meg ezt a gondot, ha probléma adódik 
az asszisztensek telefonon hívják. 
Üveges Gergely  kérdezte, hogy ha rendezvény kerül megszervezésre az iskolában, 
mi alapján döntik el, az étel, ital felvásárlását és a viszonteladás lebonyolítását. 
Elmondta, hogy információi szerint a képviselő-testület tagjai notebook-ot kaptak, 
valamilyen pályázati pénzből. 
Dr. Herczegné Ruszkai Edit képviselő, tagintézmény-vezető válaszában 
elmondta, hogy a báli rendezvények batyus rendezvények, minden egyes vendég saját 
maga gondoskodik az által fogyasztani kívánt ételekről, italokról. Az iskolai 
gyermekrendezvényeken – pl.farsang, Tátika, gyermeknap, stb. – a szülői szervezet 
gondoskodik büfé jelleggel a gyerekek kiszolgálásáról. Az iskolának ezekben a 
kérdésekben semmiféle kompetenciája nincs, nem rendel meg senkitől étel- és ital 
beszállítást, nem forgalmazza azokat. 
Dr. Herczeg Tibor jegyző  elmondta, hogy a 2010. évi önkormányzati 
választásokat követően a képviselő-testület úgy döntött, hogy a 2011-es év kezdetétől a 
rendelkezésre álló anyagi források átcsoportosításával, illetve külső támogatásból – nem 
pályázati forrásból – 6 fő részére 1-1 notebook kerül beszerzésre. A megvásárolt eszközök 
a legalsó árkategóriába tartoznak, semmilyen extra igény kielégítésére nem alkalmasak. 
A notebook beszerzés igénye már az előző önkormányzati ciklusban megfogalmazódott, 
tekintettel a papíralapú képviselő-testületi előterjesztések költségeire. A notebook-ok 
segítségével a képviselők kizárólagosan elektronikus úton kapják meg a testületi 
anyagokat, melyekhez saját internet előfizetésükön keresztül férnek hozzá. A notebook-
ok egyébként az önkormányzat tulajdonában vannak, a képviselők csak használatba 
kapták azokat. 
Spicze Józsefné kérdezte, hogy mi lesz azokkal a kutyákkal, akiket nem visznek el 
beoltani.  
Dr. Herczeg Tibor jegyző  elmondta, hogy a hatósági állatorvosnak az oltás 
időszakára naprakész ebnyilvántartással kell rendelkeznie melyből nyomonkövetheti, 
hogy amelyik kutya szerepel a nyilvántartásban, oltásra kerül-e vagy sem. A kutya 
gazdája, ha nem tett eleget a kötelezettségének felszólításra kerül. Az oltás 
elmaradásából nem szokott probléma lenni. Gondot a kóbor kutyák jelentenek, 
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melyekkel az önkormányzat anyagiak hiányában hatékonyan nem igazán tud mit 
kezdeni. 
Gergely Károly  Szuhakálló Május 1.u. 19.sz. alatti lakos a görögkatolikus templom 
díszkivilágításáról kérdezett. 
Dávid István polgármester  elmondta, hogy 2009 - 2010 környékén, az egyház 
részéről, pályázati támogatással megtörtént a templom felújítása, melynek része volt a 
díszkivilágítás. Az akkori testület hozott egy határozatot arról, hogy a díszkivilágítás 
fogyasztási költségét az önkormányzat fizeti, abban az esetben, ha külön mérőórával a 
tényleges fogyasztás elkülöníthető a templom egyéb áramfogyasztásától. Az almérő 
kiépítési költséget ki is fizette az önkormányzat, azonban a fogyasztás költségeinek 
térítésére már nem került sor, a testületi határozat ellenére. Így tulajdonképpen egy 
2010. évi határozat végrehajtásáról foglalt állást a képviselő-testület, amikor évi 70.000 
Ft támogatás biztosításáról döntött, az egyházközség javára, erre a célra. Elmondta, 
hogy Szuhakálló nem bővelkedik építészeti értékekben, a templom viszont az, melyre 
büszkének kell lenni. A díszkivilágítás alkonykapcsolóval működik, ha sötétedik, 
automatikusan bekapcsol, majd 23.00-kor kikapcsol.  
Gergely Károly elmondta, hogy nem érti miért kell a templomnak díszkivilágítás. 
Szuhakálló csak egy kis falu, megérti, ha Budapest ki van világítva. Nem érti, hogy 
miért kell az önkormányzatnak pénzt adnia a helyi egyház támogatására, amikor 
tudomása szerint az egyházközség meg támogatásokat ad máshová, pl. Máriapócsra. Ha 
egyházi temetést akar, három éves egyházadót fizettetnek ki vele.  
Dávid István polgármester  elmondta, hogy a templom a falué, azt meg kell óvni, 
meg kell védeni. Nem olyan nagy jelentőségű ez az összeg, 70 E Ft egy közkút 
negyedéves fogyasztási díja. Az egyházközség pl. határozatlan időre ingyenes 
használatba adta az önkormányzatnak a parókia kertjét, a mezőgazdasági projekt nagy 
része ott kerül megvalósításra. Polgármesterként úgy véli, hogy az önkormányzat és az 
egyház közötti jó kapcsolat kialakítására, fenntartására törekedni kell. Esperes úr is 
minden kérdésben partner. 
Gergely Károly  elmondta, hogy nem tudnak védekezni a betörők ellen, ha van az 
önkormányzatnak pénze inkább egy riasztó rendszert kellene kiépíteni, nem a templom 
megvilágítására költeni. 
Dávid István polgármester  elmondta, hogy a közbiztonság megőrzése a rendőrség 
feladata, melyben az önkormányzat lehetőségeihez mérten segít. A polgárőrség éppen 
ezért alakult meg, hogy megvédje a falu lakosságát, erősítse biztonságérzetét. 
 
Mivel más indítvány, javaslat nem volt, ezt követően a polgármester a közmeghallgatást 
bezárta. 

k. m. f. 

 

Dávid István                   Dr. Herczeg Tibor 
polgármester                   jegyző 
            címzetes főjegyző 
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Szuhakálló, 2012. április 12. 
 
 
          Dr. Herczeg Tibor 
          jegyző 
           címzetes főjegyző 
 
 


